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Redactioneel                                                                                                  Pieter Kluit NL 13637 
Beste lezers, de Hunsotron bevat weer vele 
interessante artikelen over onze hobby. In deze 
Hunsotron introduceert Bas Levering PE4BAS 
een nieuw artikel reeks namelijk: ñEven 
voorstellenò. Hierin legt Bas uit wat de bedoeling 
is en doet zelf de aftrap. Van Peter Schollema 
PA4PS ontving ik een compleet zenderoverzicht 
(476 blz.) in PDF afkomstig van PC5E. Het is 
voor de zend- en luisteramateurs een 
interessante lijst. Inoverleg met Bas gaan we 
genoemd zenderoverzicht plaatsen op de 
website van A60. Erik Wiebinga PA1PRD heeft 
toegezegd een artikel te schrijven over zijn ATV-
activiteiten. Dit lijkt mij een interessant onderwerp 

voor de lezers van de Hunsotron. Dick Roetink 
gaf mij een artikel over de gevolgen en 
maatregelen ter voorkoming van blikseminslag in 
antennes uitgegeven door het ñNederlands 
Elektrotechnisch Comit®ò (NEC) en NNI. Ik moet 
het artikel nog bewerken, maar zal dit jaar nog 
geplaatst worden in de Hunsotron. Reinder 
Reitzema PA3FXT schrijft voor de volgende 
Hunsotron een artikel over de PACC. Tenslotte 
heb ik het artikel over ñTransportable 
Magnetantenneò van Marten PA3BNT uit het 
afdelingsblad CQ Friesland-Noord geplaatst 
n.a.v. zijn lezing en demonstratie op de 
afdelingsavond van 22 februari. 

 
 

mailto:pjckluit@hetnet.nl
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Het afdelingsprogramma 
 

De afdelingsavonden worden gehouden in 
zalencentrum Concordia, Wier 1 in Baflo en 
beginnen om 20:00 uur.  
Het programma voor de komende periode ziet er 
als volgt uit: 
 
vrijdag 22 maart 
Let op: Deze afdelingsavond wordt gehouden 
in Café Beuving in Baflo. 

Lezing door Dick Fijlstra PA0DFN over het 
vossenjagen. Dick vertelt en laat zien hoe het 
tegenwoordige vossenjagen in zijn werk gaat en 
wat er bij komt kijken. Zowel de techniek als de 
praktijk. Het ARDF (Amateur Radio Direction 
Finding) kan als ñtopsportò, maar ook recreatief 
worden bedreven.  
 

 
Dick Fijlstra PA0DFN bij de ARDF Region 1 
Championships 2011 in Roemenië. 
 
vrijdag 19 april 
Lezing door Dick PA2DTA over surplus-
apparatuur. Deze lezing stond eerder gepland 
voor april 2012, maar is toen niet door gegaan. 
 
vrijdag 24 mei 
Lezing door Dick PA2DTA over een nogal 
opvallend erfstuk uit de tijd van de Koude Oorlog: 
de luchtwachttoren bij Warfhuizen. 

 

 
 
 
 
zaterdag 1 juni  = AFGELAST 
De eerder geplande seizoenafsluiting met 
barbecue gaat niet door, maar in plaats 

daarvan: 
 
vrijdag 6 t/m zondag 8 september 
Velddagweekeinde op camping De Holbargen, 
J.P.Santeeweg 116, 9312 TB Nietap (tussen 
Leek en Roden), in samenwerking met de 
afdeling Groningen V²G. 
In augustus verschijnt een Hunsotron-special 
met verdere informatie over het 
velddagweekeinde. 
Op YouTube staat een  nieuws-filmpje van het 
velddagweekeinde 2012 in Nietap: 
http://www.youtube.com/watch?v=wYp_KJEp9JY
&feature=youtu.be 
 

 
Velddagen 2012 in Nietap: Stijn PD0SHF stroopt 
met een QRP-set de HF-banden af.  

 
 
vrijdag 27 september 
Traditiegetrouw beginnen we het nieuwe seizoen 
weer met onderling QSO om de activiteiten en 
ervaringen van de zomerperiode met elkaar uit te 
wisselen. 
 
 
vrijdag 25 oktober 
Het programma van deze afdelingsavond is nog 
niet bekend. 

http://www.youtube.com/watch?v=wYp_KJEp9JY&feature=youtu.be
http://www.youtube.com/watch?v=wYp_KJEp9JY&feature=youtu.be
http://3.bp.blogspot.com/-DB3psbaC1Lk/TmjF-L22U_I/AAAAAAAAE6U/Z9rCsIhsyIY/s1600/dick02.jpg
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vrijdag 29 november 
Lezing door ons oud-bestuurslid Kees Nijdam 
PE5T (ex PA0CLN). Kees laat ons beelden zien 
en vertelt over Radio Waddenzee op 1.602 kHz, 
en in het bijzonder over het bouwen van een AM-
reserve-zender voor dit omroepstation.    
 

 
 
 

 
In de maand december wordt geen 
afdelingsavond gehouden.  
 
Kort voor de activiteiten krijgen de afdelingsleden 
ter herinnering een e-mail toegestuurd. Mocht 
noodgedwongen van het programma moeten 
worden afgeweken, dan wordt u daarvan via die 
e-mail op de hoogte gesteld.  
 
Ledenmutaties 

 
Er is een opzegging binnengekomen van: 
- Jan Broekema, PE1OID, Delfzijl. 
Het aantal leden van de afdeling staat nu op 53. 
 
Sluitingsdatum 
 

Het volgende nummer van Hunsotron zal half 
mei 2013 verschijnen. Kopij voor dat nummer 
moet uiterlijk eind april binnen zijn om nog mee 
te kunnen. 

 

Voorjaar in aantocht                                                                             Dick van den Berg PA2DTA 

 
Voor elke digitale Hunsotron schrijf ik een kort 
stukje. Meestal op de valreep omdat een paar 
maanden zo maar weer voorbij zijn en ook omdat 
het eigenlijk geen zin heeft stukjes op voorhand 
te schrijven. Dan is er immers ook geen 
gelegenheid om op de actualiteit in te gaan. De 
actualiteit aangaande de afdeling: daarvan staat 
ergens wel het een en ander. Uw actualiteit: daar 
hoop ik nu eens iets van te lezen. (Ik herhaal 
nogmaals met klem: schrijf eens iets van uw 
belevenissen met de hobby aan de redactie!) 
Mijn actualiteit: Drie dingen. Ten eerste. Via het 

CB kreeg ik ten dienste van de jaarvergadering 
van de Veron de voorstellen die door diverse 
afdelingen zijn ingediend. We zullen die 
voorstellen op de komende afdelingsavond in 
maart nog wel doornemen. Die voorstellen zijn 
een mix van ïnaar mijn mening ï zin en onzin. 
Maar al te vaak wordt het hoofdbestuur 
opgezadeld met een nauwelijks uitvoerbaar iets. 
Als voorbeeld: een nieuw cw-examen. Terwijl de 
amateur wereld eerst te hoop liep dat deze 
volledig ouderwetse mode maar moest worden 
afgeschaft - ook te meer omdat het 

discriminerend was, immers bijna niet te leren ï 
loopt men nu te hoop om alsnog het begeerde 
ñmorse includedò terug te krijgen. En of het HB 
dat maar even bij AT wil regelen.  Een 
gepasseerd station. Maar je kunt altijd CW leren; 
maar ook zonder heb je voldoende 
mogelijkheden om je uit te leven.  Bezint eer ge 
begint!  
Ten tweede: AT heeft een enquête rondgestuurd. 

Ook in verschillende modes. Vul hem in! Geef 
eventueel commentaar. De status van de 
amateur is eigenlijk al redelijk gemarginaliseerd. 
Er zijn mogelijk meer partijen op weg naar het 
algemeen klein amateur overleg. Het schijnt zo 
dat, dit vrije-  en semi-piratenpartijen zijn. Als het 
overleg als het ware ñverdundò wordt dan 
betekent dit, dat de ouderwetse verenigingen 
minder stem krijgen. Democratisch gesproken 
akkoord, maar we moeten dan later niet piepen 
dat er iets in minder positieve zin voor ons zou 
gaan veranderen.  Let op uw saeck!  Ten derde. 

Ik hoorde veel commentaren op de band over 
nieuw roepnamenbeleid en mogelijke 
banduitbreiding. 
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Zelden hoorde ik zoveel ongenuanceerdheid en 
individualisme (populisme als u wilt). Voor een 
deel nota bene van amateurs die geen lid (meer) 
waren van een van de twee officiële 
vertegenwoordigde partijen in het 
amateuroverleg. Ze wilden nog wel zo vriendelijk 
zijn om bij wel georganiseerde medeamateurs te 
vragen een voorstel in te dienen. Een voorstel 
dat dan wel koren op de eigen molen was. Nee, 
heren. De beste stuurlui moeten dan maar aan 

de wal blijven staan! Niet gehoord worden en 
dan de tegenwind de schuld geven? Mij lijkt dat 
niet de goede weg. 
Enfin, misschien komt alle commotie voort uit 
aanstormende energie van het niet te missen 
voorjaar. Zelfs de vogels beginnen weer CQ te 
geven. Geniet van hobby, voorjaar en 
allesééé 
 

 

      
 

Notities afdelingsavond van 14 december 
2012 
 

De opkomst is 17 personen. 13 leden en vier 
XYLôs. 
 

 
 

Voorzitter Dick PA2DTA opent de 
afdelingsavond. Het is vanavond een bijzondere 
afdelingsavond, samen met de partners, als 

afsluiting van het jaar 2012.  
Bert PH7B heeft de zaal enigszins in een 
kerstsfeer gebracht en Pieter NL13637 vertoont 
videobeelden uit de omroepstudioôs van v··r en 
na de oorlog. 

                                          Free Abbing PE1DUG 

 
De aanwezigen zijn geanimeerd in onderling 
QSO en de drankjes en de hapjes smaken 
voortreffelijk. 
 
Notities afdelingsavond van 25 januari 
2013 
Voorzitter Dick PA2DTA opent de eerste 
vergadering van het nieuwe jaar, heet de 
aanwezigen welkom en wenst ieder een 
voorspoedig hobby-jaar. Er zijn 20 personen 
aanwezig. Er zijn afmeldingen van Reinder 
PA3FXT en Dick PD1T. 
Free PE1DUG leest de notities van de 
afdelingsavonden van 23 november en 
14 december 2012 voor. Tjip PD2TW meldt dat 
de 10 meter antenne-proef in december 
succesvol was.  
Bij de ingekomen stukken is het verslag van de 
Veron Verenigingsraad van 2012 en de 

tijdsplanning voor de Veron Verenigingsraad van 
13 april 2013. Het indienen van voorstellen voor 
die vergadering sluit morgen, maar er worden 
door onze afdeling geen voorstellen gedaan. 
Voorts is er een opzegging van het lidmaatschap 
van Jan Broekema PE1OID

. 
 
 



6 
 

 
 
Gerard PA1AT wordt gefeliciteerd met de gouden 
Veron-speld, die hij onlangs kreeg voor zijn 
jarenlange inzet voor de vereniging. 
Dick PA2DTA stelt de ñaffaire Ossò aan de orde. 
Dat gaat om een beroepszaak bij de Raad van 
State over het weigeren van een vergunning voor 
het veranderen van een bestaande antennemast. 
Het ziet er naar uit dat de rechter het beroep gaat 
afwijzen omdat de radiohobby een ouderwetse 
techniek zou zijn in relatie tot de hedendaagse 
digitale media. Wanneer dat jurisprudentie wordt, 
dan is dat de dood in de pot voor onze hobby. 
Henk PD0RGD zegt dat het lijkt dat de rechter op 
het verkeerde been wordt gezet. De beide 
amateurverenigingen zijn intussen actief met 
deze zaak bezig. Er ontspint zich vervolgens een 
uitvoerige discussie over dit onderwerp. 
Van de rondvraag wordt geen gebruik gemaakt. 
 

 
 

Na de pauze wordt de jaarlijkse verkoping 
gehouden. Er is zeer weinig aanbod, dat 
veilingmeester Dick PA2DTA vlot aan de man 
heeft gebracht. Van de opbrengst vloeit ú 12,50 
in de afdelingskas 

Notities afdelingsavond van 22 februari 
2013 
 

Voorzitter Dick PA2DTA opent de vergadering en 
heet de aanwezigen welkom. Er zijn 16 personen 
aanwezig. Er zijn afmeldingen van Bas PE4BAS, 
Gerard PA3BCB en Jan PA1HO. 
De leden hebben de stukken voor de 
jaarvergadering gemaild gekregen, zodat deze 
vlot kunnen worden behandeld. Van de 
jaarvergadering zijn afzonderlijke notulen 
gemaakt.  
Er is een brief van het HB binnengekomen 
waarin een coördinator voor gesproken Electron 
wordt gevraagd. 
Reinder PA3FXT zegt toe voor Hunstron een 
artikel over de afgelopen PACC te zullen 
indienen. 

In de rondvraag vraagt Peter PA4PS waarom er 
geen barbecue meer zal worden gehouden. De 
voorzitter antwoordt dat de planning van de 
barbecue lastig ligt vanwege het begin van de 
vakantieperiode en de datum van de radiomarkt 
in Beetsterzwaag. Ook de animo voor het 
organiseren van de barbecue neemt af. De 
december-bijeenkomst ligt ook lastig qua datum 
en de belangstelling loopt terug. In de plaats van 
deze beide activiteiten komt het velddag-
weekeinde van begin september in Nietap. Dat is 
een proef. Mocht het niet bevallen dan kunnen 
we daarna omzien naar andere mogelijkheden. 
Door het wegvallen van de barbecue komt er op 
24 mei wel een normale afdelingsavond. 
 

 
 

Peter PA4PS zegt 2 meter-antennes voor EME in 
de aanbieding te hebben. Belangstellenden 
kunnen kontakt met hem opnemen. 
Harry PA3BHT zegt dat Menno PA0DML na een 
lever-operatie uit het ziekenhuis is. Hij knapt 
langzaam weer op. 
Na afloop van de jaarvergadering demonstreerde 
Marten PA3BNT zijn multiband-zelfbouw-HF-
loop-antenne met capacitieve koppeling.  
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Transportable Magnetantenne door Matthias Fischer DL9DWR 
 

Uit Funkamateur augustus 2004, bewerkt en vertaald door Marten PA9DWR en 
overgenomen uit het afdelingsblad CQ-Friesland-Noord. 

 

 

Bouwbeschrijvingen voor magnetische antennes zijn 
er volop, deze is echter eenvoudig te maken en past 
in de rugzak voor uitstapjes met bv. de QRP set van 
Yaesu, de FT817. 

 
De straler is gemaakt van coaxkabel RG58u en is 
demontabel en dus oprolbaar. De inkoppeling is 
capacitief in tegenstelling met de meeste uitvoeringen, 
waarbij een koppellus wordt gebruikt en er dus 
inductief wordt gekoppeld. Op een geïsoleerde 
voetplaat wordt een kunststof kastje gemonteerd, 
waarin twee dubbele afstemcondensatoren van 2 x 
330 pF worden gemonteerd plus twee N-type 
chassispluggen voor de coax loop. 
De metalen assen van de condensatoren worden met 
kunststof asjes verlengd en steken door de wand naar 

buiten. C1 dient voor de afstemming van de antenne 
en C2 zorgt voor de aanpassing aan de voedingskabel 
van 50 ohm. De loop wordt voorzien van twee 
connectoren, waarbij de kern en de mantel aan beide 
zijden worden doorverbonden. Een kruis van PVC 
installatiebuis waaraan de loop wordt vastgezet en aan 
het kastje op de voetplaat bevestigd. De loop, die 
uitwisselbaar is, heeft een lengte van ongeveer 3 meter 
voor de 15 t/m 40 m band en van ongeveer 2 meter 
voor 10 en 12 meter. 
In het artikel van de Funkamateur staat een uitgebreid 
relaas over de mechanische constructie van het 
geheel. Een ieder kan dit naar eigen inzicht, met de 
voorhanden zijnde middelen uitvoeren. De auteur 
werkte met CW en 5 Watt uit de FT817 met vele 
Europese stations en ook EA8 en 4X4. 
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Even voorstellené                                                                    Bas Levering PE4BAS 

 

De laatste keer dat ik op de afdelingsavond 
kwam zag ik toch weer een aantal nieuwe 
gezichten. Het kan niet anders of ook anderen 
kennen dat gevoel van: wie is dat? 
Uiteindelijk komt men met elkaar in gesprek of 
niet. Vaker niet dan wel, want over het algemeen 
maak je een praatje met een bekende omdat je 
weet wat de raakvlakken zijn binnen de hobby. 
Het leek mij een leuk idee om iedereen eens 
kennis te laten maken met elkaar via de 
Hunsotron. Misschien dat je volgende keer 
makkelijker iemand herkent en aanspreekt? 
 
De bedoeling is elke keer via e-mail een lid aan 
te schrijven met een paar vragen zoals in een 
interview. Deze vragen mag men dan 
beantwoorden, liefst vergezeld met fotoôs 
uiteraard. 
Het is niet verplicht, wil je het niet dan hoeft het 
ook niet. Ook niet alle vragen hoeven 
beantwoord te worden. Ik heb een aantal vragen 
bedacht, maar misschien is er nog wel iemand 
die graag een andere vraag ziet? Laat het even 
weten. 
 
Omdat ik de bedenker ben van 
ñEven voorstellenéò zal ik de 
aftrap doen om zelf als eerste 
de vragen te beantwoorden. In 
verleg met Pieter zullen wij voor 
elke volgende Hunsotron 
iemand anders binnen de 
vereniging aanschrijven. 
 
Wat is je call en/of SWL nummer, voornaam 
en QTH? 
 
Mijn call is PE4BAS, Bas uit Roodeschool  
 
Hoe kwam je ooit in aanraking met radio en 
wat was je eerste radio (ontvanger)? 
 
Ooitéeh, rond 1975 kreeg ik een Philips 
transistorradio van môn vader. Het was een oud 
ding en ik weet nog dat we naar de witgoed 
winkel in de straat gingen om er een nieuwe 
antenne op te laten zetten. Mijn favoriete zender: 
Radio Luxemburg op MW (208 Mtr). Ook de 
politiezender net onder de 88 MHz was 
ongekend populair en te ontvangen op deze 
radio. 

Later, ik denk rond 1978 kocht ik voor een tientje 
een Stentor 5W FM zender en zond ik uit op 3 
Mtr, uiteraard zonder kennis van zaken en dus 
maar een paar honderd meter bereik. Het echte 
hobby werk kwam met een set Yoko portofoons 
in 1979 voor 27MC gekocht in Uithuizen volgens 
mij nog bij Patronix. Daarna wachten tot ik 14 

werd om een MARC 
vergunning te kunnen 
krijgen voor een echt 
27MC bakkie. Van het 
één kwam het ander, ik 
hoorde anderen met 
27Mcers van het Duitse 
eiland Borkum praten. 
Dat leek me machtig 
mooi. En is me 
uiteindelijk ook gelukt, 
maar dan zelfs met het 
eiland Juist zie de QSL 
van Lumpi01. Dat was 

in 1984, tja en toen ging het helemaal los 
natuurlijk. DX zat in môn bloed. Na heel veel DX 
op de 22 kanaaltjes FM hoorde ik via via van 
SSB. Verhalen over verbindingen met Amerika, 
dat moest ik ook. Van een buurststation kocht ik 
een oude Amerikaanse SSB bak en in 1987 werd 
de eerste verbinding met Amerika gemaakt. 
Daarna kwam DX in een stroomversnelling, de 
condities waren goed en er werd bijna dagelijks 
met Nieuw Zeeland gewerkt. Rond die tijd om 
precies te zijn 1991 werd dat de toenmalige RCD 
ook gewaar en werd mijn radio in beslag 
genomen inclusief een boete van 250 gulden. Tja 
daar kon je toen nog redelijk mee wegkomen. 
Maar het bloed kruipt, en na een tijdje legaal met 
packetradio op 27MC bezig geweest te zijn 
moest het SSB gebeuren toch maar weer 
aangeschaft. Rond die tijd ook een keer op de 
verenigingsavond geweest, kan me nog goed 
herinneren een lezing over EME. Geen idee wat 
het was, moest er een beetje om lachen via EME 
werken, waarmee ik allang op 27MC gewerkt 
had. Wist ik veelé. Uiteindelijk werkte ik op 
27MC zo een 250 landen waaronder een paar 
mooie DXCC waar menig gelicenseerd 
radioamateur jaloers op zou zijn. Ik noem maar 
Marion Isl, Cambodja, Nepal, Maldives, 
Fernando de Noronha, Juan Fernandez, 
Paaseiland, alle landen in Zuid-Amerika, bijna 
alle landen in Afrika eigenlijk te veel om op te 
noemen. 
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Uiteindelijk kreeg ik weer bezoek van de 
controlerende instantie, dat was voor mij de 
druppel. Ik ben in 1998 gaan leren voor de 
amateur licentie en heb daar tot op heden nog 
geen spijt van. Eerst de novice licentie gehaald 
en in de lucht als PD1AKZ met een dual band 
portofoon, het jaar daarop gelijk de toen  nog    
C-licentie gehaald met de call die ik nu heb. 
 
Wat voor radio of ontvanger gebruik je nu? 
 
Een Icom IC-706 MK2G gekocht in 1999 en 
voorzien van DSP en SSB/CW filter, daarnaast 

nog een Yaesu FT-817ND. Dit alles staat al 5 
jaar in een voorlopige shack. 
Wat voor antenneôs gebruik je nu? 
 
Een zelfbouw multiband verticale antenne op 9m 
hoogte met 3 radialen. De antenne is gemaakt 
van een oude 27MC antenne en word gevoed via 
een automatische antennetuner aan de voet. 
Daarnaast gebruik ik in de winter de 84m lange 
horizontale loop op 7m hoogte. Mobiel gebruik ik 
diverse antenneôs o.a. een Superantenna MP-1, 
Multiranger 200 multiband antenne en een 
zelfgemaakte mobiele antenne gemaakt van een 
DV27 (27MC mobiele antenne). 
 
Wat is je favoriete band en mode? 
 
Ik denk vanwege mijn 11Mtr achtergrond de 
10Mtr band. Maar aangezien ik daar op moment 
geen goede antenne voor heb heeft bijna elke 
band mijn voorkeur als er maar stations te 
werken zijn. Qua mode heb ik de voorkeur voor 
SSB. 
 
Wat vind je leuk aan de hobby op dit 
moment? 
Ja wat ik leuk vind wil nog wel eens veranderen. 
Zo heb ik jaren geleden best wel wat gedaan in 
satelliet communicatie, dat vond ik toen leuk. 
Ook het DX en contest gebeuren vind ik nog 
steeds leuk. Op dit moment ligt mijn interesse in 
digitale modes zoals JT65 en de nieuwe mode 

JT9. Maar ook het schrijven van artikelen voor 
mijn weblog (http://pe4bas.blogspot.nl) vind ik 
leuk buiten direct voor de radio zitten wat niet 
altijd mogelijk is. Ook het QRP of zelfs QRPp 
werken heeft mijn grote interesse. 
 
Wat zijn je toekomst plannen binnen de 
hobby, wat zou je graag nog willen doen? 
 
Mijn versatower ligt al jaren in de tuin en zou ik 
graag zo snel mogelijk weer opzetten. Verder 
ben ik druk bezig met het bouwen van een 
nieuwe radioshack. Hoe het verder in de 
toekomst gaat verlopen zie ik nog wel. Ik zou 
graag nog wat meer aan antennebouw en 
zelfbouw in het algemeen willen doen. 
 
Hoe zie je de toekomst van het 
zendamateurisme? 
 
Ik denk dat de vergrijzing toeslaat. Er zijn veel 
meer oudere zendamateurs als jonge aanwas. 
De hobby zal altijd blijven maar er zullen een 
stuk minder stations ñon-airò zijn dan 
tegenwoordig. Daarbuiten denk ik dat het gebruik 
van digitale modes gaat toenemen. De 
ontwikkeling daarvan is nog volop aan de gang 
en het einde is nog lang niet in zicht. Het bied 
ongekende mogelijkheden op gebied van DX met 
beperkte middelen 
Hoe kwam je bij de VERON afdeling Hunsingo 
terecht? 
Zoals ik al eerder schreef ben ik ooit eens naar 
een 
clubavond 
geweest in de 
begin 90er 
jaren. Dat 
was samen 
met iemand 
waar ik toen 
veel contact 
mee had op 
27MC. Dat 
was in een tijd dat we altijd wel met een groepje 
ergens zaten te kletsen over wat meer technishe 
dingen binnen de hobby. Onze interesse lag 
zeker bij het zendamateurisme. Omdat dit de 
dichtstbijzijnde VERON afdeling was destijds 
gingen we hier heen. Toen ik uiteindelijk 
zendamateur ben geworden was de keuze snel 
gemaakt. Van het groepje is ben ik die kennis uit 
het oog verloren, denk niet dat hij nog iets met de 
hobby doet. Twee anderen die destijds op 
Schiermonnikoog zaten zijn wel zendamateur 
geworden. 

http://pe4bas.blogspot.nl/
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Landen zonder QSL-bureau                                                       Free Abbing PE1DUG 
 
Soms is er geen mogelijkheid een QSL-kaart via 
het bureau te versturen. Want er is een aantal 
landen dat geen QSL-bureau heeft.  
Dan moet u zelf het adres van desbetreffende 
amateur en/of zijn manager opzoeken. U moet 
uw kaart per post versturen met (over het 
algemeen) een aan uzelf geadresseerde retour-
envelop. Vroeger werd een internationale 
antwoordcoupon (IRC) meegestuurd voor de 
retourporto, maar dat is uit de tijd. In Nederland 
worden sinds 2002 geen IRCôs meer verkocht. In 

plaats daarvan worden vrijwel uitsluitend ñgroene 
postzegelsò gebruikt. Dat zijn biljetten (met 
groene opdruk) van één dollar. Vandaar de naam 

ñgreen stampsò. Tegenwoordig is een dollar ook 
niet meer wat hij geweest is, zodat er nu vaak 
twee dollar moet worden bijgevoegd. Het 
meesturen van dollars is op zich niet onredelijk. 
Een beetje actief station in zoôn land zou anders 
straatarm worden van de postzegels om zijn 
kaarten verstuurd te krijgen. 
 
Maar er kan ook een andere mogelijkheid zijn. 
Vaak heeft zoôn amateur een QSL-manager in 
een ander land. Informatie daarover kunt u 
meestal vinden op de website van www.qrz.com. 
Een handig hulpmiddel is ook de website van 
www.ik3qar.it/manager. Daar komt u er vaak 
achter wie de QSL-manager van de gewerkte 
exotische roepnaam of van een DX-peditie is. 
Zoôn QSL-manager kan vaak wel kaarten via het 
bureau van zijn land ontvangen en versturen. 
 
De lijst van landen zonder QSL-bureau staat in 
het Veron Vademecum 2010 op bladzijde 338 
(stand per 1 januari 2011). 

 

Hunsingoërs on tour                                                                  Free Abbing PE1DUG 
 

Ook deze zomer zijn er weer Hunsingoërs die er 
op uit trekken voor een vakantie in binnen- of 
buitenland. Een aantal van hen neemt 
radiospullen mee om af en toe wat verbindingen 
vanaf het vakantie-adres te maken. En om 
contact met de thuis gebleven amateurs te 
houden.  
Die contacten vinden dagelijks om 21:00 uur 
Nederlandse tijd plaats in de 40 meter-band op 
7.145 kHz (±QRM). Zo nodig wordt uitgeweken 
naar 3.690 kHz 
Gaat u er ook op uit en neemt u radiospullen 

mee? Meld dat even van tevoren, zodat wij naar 
u kunnen uitluisteren. 
Het is een aparte ervaring verbindingen vanaf 
een vakantieadres te maken. Met een 
transceiver, een tuner en een stuk draad tussen 
de bomen ligt heel Europa vrij gemakkelijk 
binnen bereik. En op een rustdag of een 
regendag is het beslist een aangename 
bezigheid wat verbindingen te maken. Bovendien 
zijn de omstandigheden meestal totaal anders 
dan u thuis in de shack gewend bent. Wij kunnen 
het aanraden die ervaring ook eens op te doen. 

      Splinters 
 

 
 

                                                                                                          Radio Kootwijk, ñde Kathedraalò , vanuit een andere positie  
                                                                                                          dan waarvan de meesten het kennen. 
 
 

http://www.qrz.com/
http://www.ik3qar.it/manager
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Castles On The Air ï PA                                                            Bas Levering PE4BAS 

 
Of wel kastelen activeren binnen Nederland. 
 

Bron: http://www.cotapa.org 

 
Het radioamateurisme ontmoet cultuurgoed  
COTA-PA is een nationaal programma dat 
radioamateurisme en de interesse voor 
historische gebouwen combineert. En dan met 
name op gebied van middeleeuwse kastelen en 
forten. Het programma geeft aandacht aan 
bepaalde historische plaatsen en gebouwen 
terwijl het een extra impuls geeft voor een 
nieuwe radio activiteit.  
Het programma is gestart in 2012 en gebaseerd 
op een initiatief van het Wereld Kastelen Award 
programma (World Castle Award program). 
Het COTA award programma word in Nederland 
beheerd door: 
Lars, PH0NO and Hans, PA3FYG 
COTA-PA werkt nauw samen met het WCA 
programma om er voor te zorgen, dat de 

activiteiten hier ook gelden voor de WCA awards. 
De WCA website:  
 
http://wcagroup.org/ENG/main.html 

 
Een leuk programma met leuke mogelijkheden 
hier in de provincie, ik heb Lars namelijk 
geholpen om een lijst te maken van alle 
Groninger borgen die in aanmerking komen voor 
dit programma. Er zijn zelfs amateurs van onze 
vereniging die binnen de vereiste straal van 1km 
wonen van een borg om deze in dit programma 
te kunnen activeren. Voor hen bied dit helemaal 
ongekende mogelijkheden! 
 
Zelf heb ik al de Menkemaborg geactiveerd en 
dat was een redelijk succes! 

 

QSL-splinters 
 

 
 

Een prachtige afbeelding van het Franse meester-bouwwerk: het 2.460 meter lange Viaduc de Millau. Officieel geopend op 
14 december 2004 (PE1DUG, 18-12-2004). 

http://www.cotapa.org/
http://wcagroup.org/ENG/main.html

